
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 28. juni 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 918 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 918:  

”Vil ministeren kommentere præsentation fremvist af Eurofins under foretræde for 

udvalget 21/6-22: ”Spildevandstest for corona – Hvorfor er det en god ide?”, jf. SUU 

alm. del – bilag 346?” 

 

Svar: 

Det er overordnet vurderingen, at spildevandsovervågning er en egnet teknologi til at 

overvåge SARS-CoV-2 koncentrationen i det danske spildevand, bl.a. fordi den er uaf-

hængig af antallet af persontests. Derfor udgør spildevandsovervågningen en central 

del i regeringens samlede strategi for håndtering af covid-19 frem til foråret 2023.  

 

Som det fremgår af mine svar på EPI alm. del spm. 194 samt EPI alm. del spm. 195, 

vurderer SSI dog, at spildevandsovervågningen ikke kan stå alene, da spildevands-

overvågningen eksempelvis ikke kan anvendes til at finde nye, ukendte varianter.  
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